

Title (en)

Steering moment compensation device for braked wheels.

Title (de)

Vorrichtung zur Lenkmoment-Kompensation bei Rädern mit Bremsen.

Title (fr)

Dispositif de compensation du couple de guidage de roues munies de freins.

Publication

EP 0308760 A2 19890329 (DE)

Application

EP 88114876 A 19880912

Priority

DE 3731182 A 19870917

Abstract (en)

The invention relates to a device for compensating undesired steering moments on wheels with brakes and consists in the fact that a compensation body (17) is mounted in the axle leg (14) or wheel (11) so as to be freely rotatable about the wheel axle, on which body, on the one hand, the reaction moment of a brake with brake blocks (12,25) or the reaction moment of a hydrodynamic or electrodynamic brake is supported and which, on the other hand, is connected to the axle bridge (16) via an articulated torque support (19) which is known per se and active in both directions of rotation. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Vorrichtung zur Kompensation unerwünschter Lenkmomente an Rädern mit Bremsen und besteht darin, dass im Achsschenkel (14) oder Rad (11) ein Kompensationskörper (17) frei drehbar um die Radachse gelagert ist, an welchem sich einerseits das Reaktionsmoment einer Bremse mit Bremsbacken (12,25) bzw. das Reaktionsmoment einer hydro- und/oder elektrodynamischen Bremse abstützt, und welcher andererseits über eine an sich bekannte, in beiden Drehrichtungen wirksame und gelenkige Drehmomentabstützung (19) mit der Achsbrücke (16) verbunden ist.

IPC 1-7

B61F 5/38

IPC 8 full level

B61C 15/14 (2006.01); **B61F 5/38** (2006.01)

CPC (source: EP)

B61C 15/14 (2013.01); **B61F 5/38** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0308760 A2 19890329; EP 0308760 A3 19891025; EP 0308760 B1 19940601; AT E106336 T1 19940615; DE 3731182 A1 19890330;
DE 3731182 C2 19910117; DE 3889824 D1 19940707; ES 2058195 T3 19941101

DOCDB simple family (application)

EP 88114876 A 19880912; AT 88114876 T 19880912; DE 3731182 A 19870917; DE 3889824 T 19880912; ES 88114876 T 19880912